
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ: N-avem nevoie de bâjbâieli în măsurile noului ministru al 
Educaţiei. Să fie profesionist 
FSLI susţine că prin demisia ministrului Educaţiei Naţionale, Valentin Popa, sistemul naţional de învăţământ nu 
trebuie să fie destabilizat. FSLI cere Guvernului să propună cu “mare responsabilitate” persoana care va conduce 
ministerul Educaţiei, precizând că acesta trebuie să fie un profesionist. 
 “Considerăm că educaţia din România are nevoie de stabilitate şi de coerenţă în măsurile care vor fi întreprinse în 
perioada următoare. O reformă reală în sistemul de învăţământ nu poate fi făcută cu schimbări de la o zi la alta şi 
cu oameni care nu pot continua proiectele care au fost deja discutate cu partenerii sociali”, se arată într-un 
comunicat de presă trimis, joi, de Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI). 
Federaţia face un apel către reprezentanţii Guvernului, astfel încât să propună cu “mare responsabilitate” 
persoana care va ocupa portofoliul de la Educaţiei 
“Trebuie să fie un profesionist, un bun cunoscător al sistemului de învăţământ, un om onest, transparent şi 
deschis dialogului social, care îşi doreşte ca şcoala românească să evolueze şi care nu ocupă doar o funcţie 
politică”, se mai arată în comunicatul de presă. 
Sursa citată mai precizează că este importantă colaborarea între factorii de decizie, asociaţiile de părinţi, 
asociaţiile de elevi şi federaţiile reprezentative din educaţie. 
“Orice schimbare nepotrivită poate să bulverseze cursul unor proiecte care au fost demarate. Nu avem nevoie de 
bâjbâieli în măsurile noului ministru al Educaţiei Naţionale, ci de un partener interesat în mod real să ajute 
educaţia”, a declarat preşedintele FSLI, Simion Hancescu. 
Valentin Popa a declarat, pentru MEDIAFAX, că a demisionat din funcţia de ministru al Educaţiei deoarece nu este 
de acord cu solicitarea UDMR de modificare a ordonanţei privind desfăşurarea orelor de limba română la clasele 
cu predare în limbile minorităţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UDMR: Guvernul a reglementat astfel încât învăţătorii pot preda din nou elevilor limba română 
La cererea UDMR, Guvernul a anulat articolul din Ordonanţa ministerială care defavoriza elevii claselor primare 
din învăţământul cu predare în limba minorităţilor naţionale, iar potrivit noii reglementări, învăţătorii pot preda 
din nou elevilor limba română, anunţă Uniunea într-un comunicat de presă 
Uniunea reaminteşte că preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a solicitat, recent, anularea articolului din 
ordonanţa ministrului Educaţiei, emisă în luna august, care a generat haos în sistemul de predare a limbii române 
la clasele primare maghiare, potrivit unui comunicat de presă al formaţiunii remis, joi MEDIAFAX. 
Liderul UDMR consideră că guvernul a acceptat argumentele copiilor, părinţilor maghiari, cadrelor didactice şi ale 
UDMR şi a înţeles că măsura instituită de ministrul Educaţiei a fost neîntemeiată şi inadecvată din punct de 
vedere profesional. 
Încă de vinerea trecută, Kelemen Hunor, a solicitat vineri coaliţiei de guvernare să înlocuiască ministrul Educaţiei 
ca urmare a deciziilor adoptate în cazul UMF Târgu Mureş şi sistemului de predare a limbii române. 
Guvernul a adoptat, joi, o Ordonanţă de urgenţă privind desfăşurarea orelor de limba română la clasele cu 
predare în limbile minorităţilor, revenindu-se la forma anterioară a reglementării. Valentin Popa a demisionat din 
funcţia de ministrul Educaţiei din cauza refuzului asumării acestei OUG. 
Ministrul Educaţiei Valentin Popa a demisionat, joi, din funcţie. Decizia acestuia vine după ce UDMR i-a reproşat 
lui Popa că a introdus în ordonanţa privind predarea limbii române în şcolile cu predare în limbile minorităţilor 
anumite modificări. 
Valentin Popa a declarat, pentru MEDIAFAX, că a demisionat din funcţia de ministru al Educaţiei deoarece nu este 
de acord cu solicitarea UDMR de modificare a ordonanţei privind desfăşurarea orelor de limba română la clasele 
cu predare în limbile minorităţilor. 
Concret, ordonanţa 9/2018, prevede ca în învăţământul primar, la clasele cu predare în limbile minorităţilor 
naţionale, orele de Limba şi literatura Română prevăzute în planurile de învăţământ sunt predate de profesori cu 
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studii superioare de specialitate. Potrivit documentului, predarea limbii române în şcolile minorităţilor erau 
susţinute de către învăţătorii care nu aveau studii universitare de limba română. 
Valentin Popa a fost învestit în funcţia de ministru al Educaţiei la finele lunii ianuarie 2018, el fiind criticat, de mai 
multe ori, pentru greşelile de exprimare pe care le-a făcut în cadrul mai multor declaraţii de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Membrii Sindicatului Phoenix din Penitenciarele Galaţi şi Brăila au protestat, joi, 27 septembrie 2018, în faţa 
instituţiei din Galaţi si Braila 
UPDATE | Membrii Sindicatului Phoenix din Penitenciarele Galaţi şi Brăila au protestat, joi, 27 septembrie 2018, în 
faţa instituţiei din Galaţi, nemulţumiţi de condiţiile de muncă. Protestatarii au cerut demisia ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader, pe care îl acuză de faptul că nu şi-a ţinut promisiunile legate de condiţiile de muncă din 
penitenciare, făcute în urmă cu un an. 
Printre revendicările protestatarilor se numără şi cea legată de plata orelor suplimentare. "În loc de 20.000 de 
angajaţi, în sistemul penitenciar sunt doar 13.000. De aici şi numărul foarte mare de ore suplimentare efectuate, 
ore care nu au fost plătite, deşi ni s-a promis de foarte mult timp că se va rezolva problema. Un deţinut care stă 
30 de zile în condiţii improprii primeşte şase zile scăzute din pedeapsă. Noi lucrăm în aceleaşi condiţii în care stau 
şi deţinuţii, dar nu avem niciun beneficiu", ne-a spus unul dintre protestatari. 
Atât angajaţii din Galaţi şi Brăila, cât şi ceilalţi angajaţi din penitenciarele din ţară vor participa, pe 3 octombrie la 
un protest care va avea loc atât în faţa Ministerului Justiţiei, cât şi în faţa Administraţiei Naţionale a 
Penitenciarelor. 
Totodată, protestatarii susţin că, dacă revendicările lor nu îşi vor găsi o rezolvare nici după mitingul din Bucureşti, 
vor refuza să mai facă ore suplimentare, ba chiar să mai meargă la muncă în condiţiile actuale. 
Membrii Sindicatului Phoenix din Penitenciarele Galaţi şi Brăila protestează joi, 27 septembrie 2018, începând cu 
ora 9,00, în faţa Penitenciarului Galaţi. Aceştia solicită rezolvarea urgentă a revendicărilor ce ţin de îmbunătăţirea 
condiţiilor de lucru şi de respectarea drepturilor salariaţilor, dar şi demiterea ministrului Tudorel Toader. Angajaţii 
din penitenciar vor participa, pe 3 octombrie, la mitingul care va avea loc în faţa Ministerului Justiţiei şi 
Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Eugen Teodorovici anunţă AMNISTIE fiscală în octombrie: Să îi spunem o restructurare financiară/ Ce categorii 
vor beneficia de această măsură 
Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a susţinut, joi, că amnistia fiscală va fi redenumită restructurare 
financiară, iar mecanismul acesteia va fi finalizat în cursul lunii octombrie. 
„Să îi spunem o restructurare financiară, oarecum, nu amnistie, prin amnistie se înţelege altceva, care, alături de 
insolvenţă, oferă mediului de afaceri beneficii”, a afirmat Teodorovici, joi seara, în cadrul unei emisiuni la Antena 
3. 
Ministrul a menţionat că acesta măsură se va aplica atât companiilor private, cât şi celor de stat, precum şi 
persoanelor fizice, iar mecanismul de aplicare va fi finalizat în octombrie. 
„Deocamdată, lucrăm la mecanismul care să cuprindă toate cele trei categorii - cu datorii, fără datorii şi 
persoanele fizice, ca să avem un ansamblu clar. În octombrie, mecanismul trebuie pus în aplicare şi discutat în 
coaliţie, în guvern”, a detaliat Teodorovici. 
Oficialul de la Finanţe a completat că acest cadru trebuie să fie adoptat printr-un cadru legislativ primar, precum o 
ordonanţă de urgenţă. 
O primă categorii de companii vizate de noile reguli sunt cele, de stat sau private, care au datorii, n-au apucat să 
intre în insolvenţă, iar acele datorii pot duce firma spre faliment. 
„Luăm în calcul ştergerea, poate, a dobânzilor la acele companii, a penalităţilor, lăsăm principalul şi le anulăm în 
timp, în aşa fel încât acea companie să îşi poată da înapoi datoriile faţă de stat, să aibă activitate, să şi 
funcţioneze, să şi crească”, a explicat Teodorovici. 
În plus, această măsură li se va aplica atât companiilor private, cât şi celor publice, în urma unei analize. „Analiza 
financiară pe companii nu vreau să o facă statul, vreau să fie făcută transparent de către piaţă, adică de către o 
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bancă, fie că este, poate, Eximbank, CEC sau alte bănci din piaţă, care să spună foarte clar: Tu, companie, ca să 
poţi să devii, din nou, economic funcţională ai nevoie de o eşalonare a principalului care rămâne de dat la stat de 
zece - şapte ani, poate 15 ani”, a precizat Teodorovici. 
În acest fel, se doreşte ca firma aflată în dificultate să achite mare parte din datoria faţă de stat şi să rămână 
funcţională. „De exemplu, unei companii de stat degeaba îi ştergi istoricul, dacă nu îi ştergi istoricul e pdobânzi şi 
penalităţi acumulate. Ori luăm o măsură de acest tip şi dăm o şansă în piaţă ca alte companii să devină profitabile 
şi să fie actori viabili în piaţă, pentru că aici IMM-urile au de câştigat”, a detaliat Teodorovici. 
Cea de-a doua categorie de companii vizată de restructurarea financiară este a celor care sunt cu toate plăţile la 
zi, la o anumită dată, care urmează să fie stabilită de oficialităţi. Acestora li se va permite, de exemplu, să 
plătească unele taxe şi impozite la o dată ulterioară faţă de cea la care sunt obligate să plătească, a precizat 
ministrul Finanţelor una dintre propuneri. 
„Eu, stat, îmi asum acea lipsă a cash-ului, pentru acea perioadă. Am un cost de finanţare - asta este, dar este un 
efort pe care trebuie să îl fac pentru acele companii, pentru că nu este corect ca la unii să şterg şi la alţii care sunt 
de bună credinţă să nu o fac”, a punctat Teodorovici. 
Pentru persoanele fizice, mecanismul este deja parţial stabilit. Acestea trebuie să plătească obligaţiile pentru 
pensii şi sănătate, precum şi impozitul pe venit până în martie 2019, pentru veniturile aferente anului 2018. Dacă 
plătesc mai devreme, până în decembrie 2018, au o reducere de 5%. 
„Pentru restanţele din ultimii cinci ani, la CAS şi CASS, pe care ANAF-ul le-a lăsat să treacă, netrimiţând acasă 
decizia de impunere, din omisiune, din alte motive. Până la final de octombrie, finalizăm pe cei cinci ani, ce are de 
dat statului şi, pentru că statul nu a avut rol activ în acest sens, la fel, obligaţia de plată va fi martie 2019, dar, 
dacă plătesc mai devreme, până în decembrie, să acordăm un discount de minim 10%, 10-15%, pentru că statul a 
greşit, deşi legea spune în termen de 60 de zile de la emitere”, a detaliat Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: OUG privind insolvenţa vizează firmele intrate prin procedura din 2006 şi 2014 
Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a anunţat, joi, că noile reglementări privind insolvenţa le vor fi 
aplicate companiilor care au intrat în această procedură atât pe Legea din 2006, cât şi pe Legea din 2014. 
„Ea (n.red. - noua Ordonanţă de Urgenţă privind insolvenţa) li se va aplica tutuor celor care au intrat în insolvenţă 
pe ambele legi, cea din 2006 şi cea din 2014”, a declarat Teodorovici, joi seara, în cadrul unei emisiuni la Antena 3, 
referindu-se la Ordonanţa de Urgenţă privind insolvenţa care a fost adoptată în şedinţa de Guvern de joi. 
Altă prevedere importantă din noua legislaţie privind insolvenţa, în opinia oficialului de la Finanţe, este că 
judecătorul sindic va trebui să se pronunţe în termen de 30 de zile, când să înceapă procedura de faliment. 
„S-au impus nişte termene, ca să forţăm atât administratorul financiar, cât şi judecătorul sindic să se pronunţe în 
termen clare, de 30 de zile, în ceea ce are astăzi pe rol, de exemplu. Dacă apare mâine în Monitorul Oficial 
ordonanţa, este obligat ca, în termen de 30 de zile să se pronunţe vizavi de cereri de plată, de faliment. Astăzi, ei 
stau fără niciun fel de termen şi nu dau niciun fel de explicaţii”, a explicat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a precizat că, pentru a dovedi că statul este corect, acelor companii care vor să se redreseze, 
prin noile reglementări, le vor fi şterse 50% din creanţe, dacă îşi respectă planul de reorganizare. 
„Orice creditor se poate îndrepta să ceară falimentul unei companii, care acumulează în continuare datorii. Pe 
lângă asta, statul poate să execute silit anumite companii, dacă depăşesc 60 de zile şi nu-şi plătesc faţă de stat 
obligaţiile respective”, a mai spus Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor susţine că este important că nu se va mai putea intra uşor în insolvenţă, în condiţiile în care 
firmele care solicită aplicarea acestei proceduri trebuie să aibă 50% din creanţe la stat. 
„Statul poate să evalueze şi să decidă ca acele creanţe să fie transformate în acţiuni, pe care, după aceea, le poată 
vinde în piaţă. Nu trebuie să sperie pe nimeni ca o firmă privată să devină chiar şi partener de business cu statul, 
atâta timp cât afacerea merge şi ambele părţi au de câştigat, ulterior, statul poate să iasă din firmă şi, uşor – uşor, 
să vândă acţiunile acelei firme care şi-a revenit”, a menţionat Teodorovici, altă măsură importantă din noua 
legislaţie privind insolvenţa. 
Oficialul de la Finanţe a reamintit că, în prezent, aproximativ 28.000 de companii sunt în insolvenţă, dintre care 
1.000 au plan de reogranizare, peste 6.000 sunt în observaţie şi între 7.000 şi 8.000 de companii acumulează încă 
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datorii. Astfel, acestea au ajuns la o masă credală în valoare de peste 100 de miliarde de lei din care statul are o 
creanţă cumulată de aproximativ 63 de miliarde de lei. 
„Este o măsură pentru un mediu concurenţial corect, pentru că altfel este un fel de ajutor de stat mascat”, a 
subliniat Teodorovici. 
Ministrul finanţelor a mai spus că modificările adoptate prin OUG privind insolvenţa sunt un tip de măsuri pe care 
statul ar trebui să le aplice cât mai des, „dacă vezi că practica în România este ca o firmă să dea ţeapă, practic”. 
Oficialul de la Finanţe a adăugat că noua OUG privind insolvenţa are toate avizele din partea instituţiilor de la care 
trebuia să le obţină şi a primit aprecieri din partea mediului de afaceri. 
„Pe de o parte, avem, încă, o oponenţă consistentă în administraţiile centrale, prin funcţionarii care sunt un factor 
blocant, dar sunt şi colegi de bună credinţă. Insolvenţa în sine a avut foarte multe piedici, în aceste două - trei 
săptămâni de discuţii, pusă pe site cu toate avizele şi cu aprecieri din partea mediului de afaceri de bună credinţă. 
Până astăzi, în şedinţa de Guvern, s-a încercat, pe toate căile ca această ordonanţă să nu iasă”, a subliniat 
Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici: Bufferul de la Finanţe este la peste 34 de miliarde de lei 
Bufferul de la Ministerul finanţelor publice (MFP) a crescut cu 25%-27%, între începutul acestui an şi începutul 
lunii septembrie, reiese dintr-o declaraţie făcută joi de Eugen Teodorovici, ministrul de resort. 
„Auzeam vorbindu-se, în spaţiul public, că acel buffer, acel fond tampon pe care România îl are în Trezorerie, ar fi 
insuficient, s-a diminuat. Nu, faţă de ianuarie 2018, când era undeva la 27 de miliarde de lei, astăzi este la peste 
34 de miliarde de lei şi acumulăm”, a spus Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3. 
La acest moment, România şi-a achitat obligaţiile în valută, respectiv partea de obligaţii la termen pentru anul 
acesta, potrivit oficialului de la Finanţe. 
„Până la final de an, cu ce ieşim în piaţa, pentru a ne împrumuta în valută, practic, consolidăm această rezervă, 
aflată la nivel de Trezorerie, care ne asigură o finanţare de peste cinci luni, în cazul în care nu vrem să mai 
cumpărăm bani din piaţă. Deci, iată, încă un element de siguranţă că România este o ţară stabilă din punct de 
vedere macroeconomic”, a subliniat Teodorovici. 
Ministrul a susţinut că, deşi este o persoană care pare a risca, nu poate risca banii unei persoane. Acesta s-a 
referit la faptul că România are un nivel redus al datoriei guvernamentale, de sub 35%, fiind a cincea cea mai mică 
datorie la nivel european, în timp alte 15 state europene depăşesc criteriul de la Maastricht, care impune o limită 
de 60%. 
„În acest an, estimăm să rămânem aici, la 35%. Grecia are 180%, Italia are 130% şi ceva, Portugalia are peste 100% 
datorie publică guvernamentală. Vă daţi seama ca diferenţe sunt”, a detaliat Teodorovici. 
Ministrul finanţelor a precizat că astfel România ar face faţă unei crize economice, iar o criză economică majoră 
nu este anunţată, deşi sunt pieţe, precum Turcia şi Italia, care au o situaţie dificilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguța Vasilescu a anunțat că Legea Pensiilor a suferit modificări: Patronii vor face PUȘCĂRIE, dacă nu 
virează contribuțiile salariaților 
Lia Olguța Vasilescu a anunțat, joi seara, la România TV, că au fost introduse mai multe amendamente la Legea 
Pensiilor. Conform ministrului, legea care va intra în vigoare în 2021, iar până la sfârșitul anului ar urma să fie 
trecută prin Parlament, a suferit câteva modificări. Astfel, la propunerea sindicatelor, va fi introdusă infracțiune 
de stopaj la sursă. 
Vasilescu a anunțat că patronii care nu vor vira banii din contribuțiile angajaților riscă pușcăria. O altă noutate e 
creșterea pensiilor la început de an nu doar cu rata inflației, ci și cu un procent suplimentar, stabilit la 2%. 
”În vechea lege a pensiilor se spune că angajații datorează contribuții, dar nu se specifica faptul că ele trebuie și 
plătite. Acum, am trecut în lege datorat și plătit. Aceste prevederi vor intra după anul 2021. De anul viitor, pe site-
ul Casei Naționle de Pensii, cât și pe site-ul ANAF, se va vedea dacă nu se plătesc contribuțiile, pentru ca angajatul 
să vadă dacă angajatorul livrează sau nu contribuțiile. Ei vor putea vedea și numărul de puncte, pentru a-și putea 
calcula pensia. 
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Sindicatele au cert ca să se introducă infracțiunea de stopaj la sursă, tocmai pentru a se evita situația în care 
angajatorul nu virează contribuțiile. E ca și cum i-ar fura banii din buzunar, e o infracțiune. 
La formula de calcul nu sunt modificări. După anul 2021, indexarea nu se va mai face doar cu rata inflației, ci se va 
adăuga și 2%. De exemplu, dacă rata inflației e 5%, se va adăuga 2%, iar pensia va crește cu 7%.”, a spus Lia Olguța 
Vasilescu. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Tăriceanu: Avem în vedere un proiect privind parteneriatul civil, însă nu avem o grabă extremă 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat joi că partidul pe care îl conduce are în vedere un proiect 
de lege privind parteneriatul civil, însă nu există o „grabă extremă în această privinţă”. Acesta a precizat că şi PSD 
doreşte să lucreze la o astfel de iniţiativă. 
"Am aflat astăzi (joi-nr.) că şi PSD doreşte să lucreze asupra unui astfel de proiect. Colega mea Renate Weber deja 
a avut nişte contacte preliminare. Avem în vedere un astfel de proiect. Nu avem o grabă extremă în această 
privinţă", a afirmat preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, la Parlament. 
Acesta a susţinut că părerile sunt împărţite chiar şi în alianţă, însă România are dreptul să-şi definească politica în 
domeniul căsătoriilor între persoane de acelaşi sex. 
"În grupul ALDE sunt diverse puncte de vedere. Sunt şi oameni care au luat cuvântul şi au spus că ei susţin familia 
tradiţională şi valorile tradiţionale şi creştine ale umanităţii şi alţii care au puncte de vedere, care, în fine, susţin 
căsătoriile homosexuale. Şi fiecare are dreptul, aşa cum şi cetăţenii români au dreptul şi cred că e normal, trebuie 
să respectăm opţiunile partenerilor noştri europeni şi partenerii noştri europeni trebuie să respecte opţiunile 
românilor. Suntem o Uniune de ţări egale. Valorile comune europene nu înseamnă că sunt toate ţările şi România 
face o excepţie. Nu sunt toate ţările în favoarea sau nu au o legislaţie care să permită căsătoriile între persoane de 
acelaşi sex şi cred că România are dreptul să-şi definească politica în acest domeniu, aşa cum de altfel a stabilit şi 
Curtea Europeană a Drepturilor Omului", a adăugat Tăriceanu. 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat, miercuri, că ALDE nu se va implica în campania pentru 
referendum şi că partidul recomandă votanţilor săi să voteze conform conştiinţei. 
De asemenea, Tăriceanu a anunţat că europarlamentarul ALDE, Renate Weber, lucrează la un proiect pentru 
parteneriatul civil, lege care trebuie promovată după referendumul pentru redefinirea familiei care va avea loc pe 
6 şi 7 octombrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbare majoră în noua Lege a Asociaţiilor de proprietari. Ce devine OBLIGATORIU la plata întreţinerii 
De vineri intră în vigoare noua Lege a Asociaţiilor de proprietari, care aduce schimbări pentru proprietarii de rând. 
Una dintre acestea este obligativitatea plăţii fondului de rulment care va încuraja restanţierii, aşa cum susţine 
Radu Opaina, preşedintele Federaţiei Asociaţiilor de Proprietari. 
„Legea nu vine cu ceva nou, care să rezolve ceva. Nu există noutatea bună a acestei legi, în schimb există 
schimbări în sens negativ, o întoarcere în timp. Un exemplu este că cei care ar trebui să se ocupe de asosciaţiile de 
proprietari, şi aici mă refer la instituţiile statului, nu sunt calificate, şi nu spune nicăieri în lege că personalul 
autorităţilor locale trebuie să fie calificat, ceea ce este o mare carenţă şi o mare problemă”, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, Radu Opaina, preşedintele Federaţiei Asociaţiilor de Proprietari din România (FAPR). 
Opaina spune că una dintre principalele modificări ale acestei legi se referă la introducerea obligativităţii fondului 
de rulment. Practic, de vineri, proprietarii sunt obligaţi să plătească un fond de rulment, ceea ce, în opinia 
preşedintelui FAPR, conduce la încurajarea restanţierilor. 
„A doua problemă a legii este că se impune obligatoriu un fond de rulment, ceea ce este o mare problemă şi aici, 
pentru că acest fond, în trecut, a fost cauza fraudelor şi incompetenţei din partea administratorilor. Fondul a creat 
în trecut numai probleme, iar înainte era opţional, cum este şi normal, adică să laşi proprietarul să decidă dacă 
vrea să dea înainte un avans. Stabilind obligativitatea, tu nu faci decât să repeţi greşelile, dându-i posibilitatea 
administratorului să folosească nişte bani aşa cum vrea el, încurajând şi restanţierii să rămână restanţi, pentru că 
aceşti bani pot fi folosiţi pentru plata facturilor restante”, explică Opaina. 
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Specialistul mai spune că noua lege stabilieşte ca administratorii să deţină certificate de calificare, iar în opinia 
preşedintelui FAPR, insitutţiile abilitate nu sunt pregătite să califice administrator. 
„A treia mare problemă de principiu este că schimbă total statulul administratorului, în sensul că-l obligă să aibă 
un certificat de calificare, ceea ce din punct de vedere al legislaţiei pregătirii profesionale este iar o problemă. 
Aceste activităţi au fost încadrate până acum ca fiind de perfecţionare nu de calificare, iar statul este nepregătit 
din acest punc de veder. Pe de altă parte, există şi riscul să se creeze o piaţă neagră a diplomelor”, a mai declarat 
Radu Opaina. 
Noua lege 196/2018 a Asociaţiilor de proprietari a apărut în Monitorul Oficial pe data de 30 iulie, iar de vineri 
întră în vigoare. Actul normativ crează şi o răspundere mai mare din partea preşedintelui de asociaţie sau a 
membrilor comitetului. 
„Preşedintele asociaţiei de proprietari şi membrii comitetului executiv pot fi remuneraţi pe baza unui contract de 
mandat, conform hotărârii adunării generale a proprietarilor, consemnată în procesul-verbal. Pentru 
neîndeplinirea atribuţiilor ce le revin, sau pentru depăşirea atribuţiilor legale şi statutare, preşedintele asociaţiei, 
membrii comitetului executiv, respectiv membrii comisiei de cenzori ori, după caz, cenzorul răspund personal sau 
solidar, pentru daunele şi prejudiciile cauzate proprietarilor sau terţilor, după caz”, se arată în actul normativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, la şedinţa de Guvern: Discuţia despre încălcarea statului de drept în România, o temă falsă, 
eminamente politică 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, în debutul şedinţei de Guvern de joi, că le-a transmis liderilor de la Bruxelles 
că discuţia despre existenţa unui stat de drept în România este "o temă falsă, eminamente politică". 
"Discuţia despre încălcarea statului de drept în România e o temă falsă, eminamente politică şi am adus 
argumente în acest sens. Cât priveşte modificările în domeniul justiţiei am arătat că acestea au fost făcute în 
acord cu jurisprudenţa CEDO şi recomandările Comsiei de la Veneţia", a afirmat Viorica Dăncilă la începutul 
şedinţei de Guvern care se desfăşoară joi la Palatul Victoria. 
Acesta a adăugat că le-a transmis liderilor europeni, în cadrul vizitei efectuate marţi şi miercuri la Parlamentul 
European de la Bruxelles, că Guvernul este deschis la dialog şi a reafirmat ataşamentul Executivului faţă de 
valorile şi principiile democratice. 
"Ne dorim un mandat de succes, însă în egală măsură vrem să constribuim la consolidarea proiectului european, 
iar acest lucru necesită unitate şi nu de noi clivaje în interiorul UE. Le-am transmis liderilor de la Bruxelles o 
disponibilitate la dialog şi am reafirmat ataşamentul Guvernului faţă de principiile şi valorile democratice. Având 
în vedere dezbatere de la începutul octombrie, am arătat că, dincolo de dispute, România şi-a respectat 
întotdeauna angajamentele faţă de UE. Am avut ocazia să vorbesc despre măsurile adoptate la nivel 
guvernamental pentru promovarea reformelor în plan economic şi social, pentru creşterea niveluli de trai şi 
stimularea investiţiilor", a completat Dăncilă. 
Referitor la protestele din 10 august, în contextul dezbaterii care va avea loc în Parlamentul European pe 3 
octombrie, şeful Executivului a spus că le-a transmis liderilor europeni că în momentul de faţă în România este o 
anchetă în derulare, iar dacă se va dovedi că există persoane care au încălcat legea, atunci acestea vor răspunde. 
"În ceea ce priveşte protestul am arătat că este o anchetă în derulare şi că toţi în faţa legii suntem egali. Dacă au 
existat depăşiri ale legalităţii, cei vinovaţi vor răspunde", a mai spus premierul. 
Dăncilă a precizat că există "manipulări menite să inducă o percepţie greşită a modului în care priveşte România şi 
statul de drept din România". 
Viorica Dăncilă a efectuat marţi şi miercuri o vizită la Bruxelles unde s-a întâlnit şi a discutat cu liderii grupurilor 
partidelor politice din Parlamentul European Premierul a participat, miercuri la Bruxelles, la reuniunea grupului 
Alianţei Progresiste a Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul European, premierul discutând cu aceştia 
despre protestele din 10 august şi reforma în domeniul justiţiei în România, informează Guvernul. 
Pe 3 octombrie, Parlamentul European va avea o dezbatere pe marginea protestelor violente din 10 august şi a 
statutului de drept în România. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Prima ședință de Guvern după vizita lui Dăncilă la Bruxelles - Ce proiecte se află pe masa premierului 
Proiectele de acte normative care ar putea fi incluse pe agenda ședinței Guvernului României din 27 septembie 
2018 
I. PROIECTE DE LEGE 
1. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului de împrumut (Proiect privind îmbunătăţirea managementului 
riscurilor de dezastre) dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, semnat la 
Bucureşti la 1 august 2018 
II. PROIECTE DE ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea şi completarea unor acte normative în domeniul 
insolvenţei 
III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate 
pe amplasamentul suplimentar, care fac parte din coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 
interes naţional "Modernizare DN 73 Piteşti-Câmpulung-Braşov, km 13+800 - km 42+850; km 54+050 - km 
128+250" 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru suplimentarea pe anul 2018 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată 
prin Hotărârea Guvernului nr. 158/2012 privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate 
privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică "Reabilitare DN 76 (E 79) Deva-
Oradea km 0+000 - km 184+390", precum şi modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 158/2012 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli rectificat pe anul 2018 al 
Administraţiei Naţionale de Meteorologie, care funcţionează sub autoritatea Ministerului Mediului 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar ale unor bunuri imobile aflate în domeniul 
public al statului şi în administrarea Administraţiei Naţionale "Apele Române" prin Administraţia Bazinală de Apă 
Crişuri, instituţie publică aflată în coordonarea Ministerului Apelor şi Pădurilor, prevăzute în anexa nr. 12 la 
Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului, ca urmare a reevaluării 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Anexei la Hotărârea Guvernului nr. 1176/2012 
privind aprobarea închirierii unor suprafeţe aflate în administrarea Ministerului Justiţiei şi a instanţelor 
judecătoreşti 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea pct.VII subpct. 4 din anexa la Hotărârea Guvernului nr. 131/2018 
privind aprobarea cifrelor de şcolarizare pentru învăţământul preuniversitar de stat şi pentru învăţământul 
superior de stat în anul şcolar/universitar 2018-2019 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea 
efectuării cheltuielilor aferente proiectului de investiţii "Platformă naţională integrată - Wireless Campus" 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea 
efectuării cheltuielilor aferente proiectului de investiţii "Achiziţie navă maritimă de patrulare" 
9. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind recunoaşterea Fundaţiei pentru Copii Ronald McDonald ca fiind de utilitate 
publică 
10.PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea Anexei la Hotărârea Guvernului nr. 677/2017 privind aprobarea 
Metodologiei de analiză cost-beneficiu pentru investiţiile în infrastructura de apă 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Participarea României, prin Consiliul Concurenţei şi Secretariatul General al 
Guvernului, într-un proiect de asistenţă tehnică, realizat de Organizaţia de Cooperare şi Dezvoltare Economică 
(OCDE), privind simplificarea sistemului de licenţiere a activităţii antreprenoriale din toate sectoarele economiei 
româneşti 
V. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind stadiul pregătirii referendumului naţional pentru revizuirea Constituţiei din anul 2018 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 7 iniţiative legislative parlamentare 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Cât primesc angajatorii de la stat, în fiecare lună, dacă încheie un contract de ucenicie sau de stagiu. Valoarea 
subvenţiilor acordate 
Guvernul a aprobat, joi, o hotărâre care prevede că angajatorii care încheie un contract de ucenicie sau de stagiu, 
după caz, beneficiază, la cerere, pe întreaga perioadă de derulare a contractului de ucenicie/stagiu, de o sumă în 
cuantum de 2.250 lei/lună. 
Suma acordată anterior era de 1.125 lei, în cazul ucenicilor, şi 1.350 lei, în cazul absolvenţilor, precizează 
ministerul Muncii. 
De asemenea, angajatorii care încadrează tineri cu risc de marginalizare socială beneficiază lunar, pentru fiecare 
persoană din această categorie, de o sumă egală cu salariul de bază stabilit la data angajării tinerilor, dar nu mai 
mult de patru ori valoarea indicatorului social de referinţă în vigoare (în prezent ISR = 500 de lei, astfel că 
subvenţia nu poate depăşi 2.000 de lei). 
În acelaşi timp, cuantumul primei de activare acordată şomerilor înregistraţi care nu beneficiază de indemnizaţie 
de şomaj este majorat de la 500 lei la 1.000 lei, în situaţia în care se angajează cu normă întreagă, pentru o 
perioadă de cel puţin 3 luni. 
Astfel, prima de activare, în valoare de 1.000 de lei, se va plăti în două tranşe, 50% în luna următoare lunii în care 
s-a solicitat acordarea ei şi 50% în luna următoare expirării perioadei de 3 luni de la angajare. 
Prevederile din celelalte hotărâri de Guvern care reglementează acordarea celorlalte subvenţii pentru angajatori 
şi angajaţi sunt menţinute. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UPDATE: Audierea a fost amânată pentru 8 octombrie/ Adina Florea, propunerea pentru şefia DNA, a fost 
audiată de procurorii CSM  
Procurorii CSM au amânat audierea Adinei Florea, propunerea ministrului Justiţiei pentru şefia DNA, până în 
momentul în care se va lămuri dacă aceasta face sau nu obiectul unei abateri disciplinare. Următoarea audiere va 
avea loc pe 8 octombrie. 
UPDATE 12:37 În urma deliberării, Secţia pentru procurori a CSM a decis să amâne pentru data de 8 octombrie 
audierea Adinei Florea, propunerea ministrului Justiţiei pentru şefia DNA. Decizia a fost luată cu patru voturi 
pentru şi două împotrivă. 
Începutul audierii în CSM a Adinei Florea, propunerea lui Tudorel Toader pentru şefia DNA, a fost una tensionată, 
deoarece un procuror al Consiliului a solicitat amânarea interviului, deoarece există suspiciunea ca ea să aibă o 
abatere disciplinară, însă ministrul s-a opus. 
„Nu sunt de acord cu amânarea, pentru că nu avem temei juridic, nici în regulament, nici în lege, pentru a da aviz 
consultativ. Va plana suspiciunea pe care va trebuie să o îndepărtaţi cum de această adresă provind incidentul de 
securitate, posibilă abatere disciplinară a doamnei Adina Florea a apărut la Ministerul Justiţiei exact pe data de 25 
septembrie, adică alatăieri, înainte de audierea de azi. Să explicaţi dacă nu cumva adresa constituie la rândul ei o 
piedică în derularea procedurii. Înţeleg că nu există un dosar penal nici in rem nici in personam, deschis pe 
numele candidatei Adina Florea. (...) Nu procedaţi corect, dar fiecare vom face paşii pe care legea-i permite”, a 
spus Tudorel Toader. 
Tudorel Toader a spus că acest lucru ar putea fi considerat tergiversarea procesului de numire a unui şef DNA. 
„Incidentul de securitate a fost înregistrat după ce a apărut un document clasificat pe postul de televiziune. La 
acea dată, nu ştiam cine candidează. Demarând, am ajuns la concluzia că Inspecţia judiciară trebuie sesziată. 
Nimeni nu poate pretinde că nimeni nu a sesizat IJ. Există un dosar care priveşte fapta de manipulare neglijentă a 
unor dosare secrete de stat. A fost înregistrarea înainte să se facă publică lista candaţilor. Nu ne-am gândit că are 
vreo legătură. Nici acum nu ştim,până dosarul nu e soluţionat”, a declarat Augustin Lazăr, procurorul general. 
La rândul său, Adina Florea, a răspuns: „În momentul în care mi-am depus candidatura, mi-am asumat şi toate 
surprizele. E adevărat că surprizele sunt mult peste aşteptări. Acest incident de securitate nu are legătură cu 
persoana mea şi e regretabil că procurorul general a aruncat anatema asupra mea spunând că am un anumit 
profil etic. Nu am avut niciun fel de abatere, sancţiune disciplinară”, s-a apărat Adina Florea. 
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UPDATE 12:33 Începutul audierii în CSM a Adinei Florea, propunerea lui Tudorel Toader pentru şefia DNA, a fost 
una tensionată, deoarece un procuror al Consiliului a solicitat amânarea interviului, deoarece există suspiciunea 
ca ea să aibă o abatere disciplinară, însă ministrul s-a opus.  
„Nu sunt de acord cu amânarea, pentru că nu avem temei juridic, nici în regulament, nici în lege, pentru a da aviz 
consultativ. Va plana suspiciunea pe care va trebuie să o îndepărtaţi cum de această adresă provind incidentul de 
securitate, posibilă abatere disciplinară a doamnei Adina Florea a apărut la Ministerul Justiţiei exact pe data de 25 
septembrie, adică alatăieri, înainte de audierea de azi. Să explicaţi dacă nu cumva adresa constituie la rândul ei o 
piedică în derularea procedurii. Înţeleg că nu există un dosar penal nici in rem nici in personam, deschis pe 
numele candidatei Adina Florea. (...) Nu procedaţi corect, dar fiecare vom face paşii pe care legea-i permite”, a 
spus Tudorel Toader. 
Tudorel Toader a spus că acest lucru ar putea fi considerat tergiversarea procesului de numire a unui şef DNA. 
„Incidentul de securitate a fost înregistrat după ce a apărut un document clasificat pe postul de televiziune. La 
acea dată, nu ştiam cine candidează. Demarând, am ajuns la concluzia că Inspecţia judiciară trebuie sesziată. 
Nimeni nu poate pretinde că nimeni nu a sesizat IJ. Există un dosar care priveşte fapta de manipulare neglijentă a 
unor dosare secrete de stat. A fost înregistrarea înainte să se facă publică lista candaţilor. Nu ne-am gândit că are 
vreo legătură. Nici acum nu ştim,până dosarul nu e soluţionat”, a declarat Augustin Lazăr, procurorul general. 
La rândul său, Adina Florea, a răspuns: „În momentul în care mi-am depus candidatura, mi-am asumat şi toate 
surprizele. E adevărat că surprizele sunt mult peste aşteptări. Acest incident de securitate nu are legătură cu 
persoana mea şi e regretabil că procurorul general a aruncat anatema asupra mea spunând că am un anumit 
profil etic. Nu am avut niciun fel de abatere, sancţiune disciplinară”, s-a apărat Adina Florea.  
Secţia pentru procurori a rămas în deliberare în privinţa amânării audierii Adinei Florea. 
UPDATE 10:55 Adina Florea, propunerea lui Tudorel Toader pentru şefia DNA, a ajuns joi la CSM, pentru a susţine 
interviul în faţa Secţiei pentru procurori, şedinţa urmând să înceapă în scurt timp. Procurorul Adina Florea a 
refuzat să facă vreo declaraţie la sosirea la sediul Consiliului. 
Procurorul Adina Florea este propunerea minstrului Tudorel Toader pentru funcţia de şef al DNA. Secţia pentru 
Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii o va audia, joi, pe Adina Florea, propunerea lui Tudorel Toader 
pentru şefia DNA. Avizul procurorilor CSM, care va fi unul consultativ, urmează să fie transmis ministrului Justiţiei 
pe 2 octombrie. 
Adina Florea vine de la Parchetul Curţii de Apel Constanţa. Înainte de această funcţie, ea a ocupat şi scaunul de 
prim-procuror al Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa, dar şi pe cel de procuror general adjunct al 
Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa. Ea a cerut redeschiderea dosarului în care fostul primar al 
Constanţei, Radu Mazăre, a fost cercetat după ce a defilat îmbrăcat într-o uniformă cu însemne naziste la o 
prezentare de modă din Mamaia, în iulie 2009. Dosarul a fost închis pentru că ţinuta nu avea legături cu nazismul, 
însă Florea a infirmat soluţia. 
Adina Florea va fi audiată joi de procurorii CSM 
Secţia pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii o va audia, joi, pe Adina Florea, propunerea lui 
Tudorel Toader pentru şefia DNA. Avizul procurorilor CSM urmează să fie transmis ministrului Justiţiei pe 2 
octombrie.  
„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a stabilit calendarul pentru examinarea propunerii 
ministrului justiţiei de avizare a numirii doamnei FLOREA ADINA, procuror la Parchetul de pe lângă Tribunalul 
Constanţa, în funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, după cum urmează: 
07.09.2018 - punerea în dezbatere publică a proiectului de management şi efectuarea verificărilor asupra 
candidaturii; 
27.09.2018 - analizarea rezultatului demersului anterior şi intervievarea candidatei; 
02.10.2018 - transmiterea avizului către Ministerul Justiţiei", arăta ordinea de zi a Secţiei, la începutul lunii 
septembrie. 
Procurorul Adina Florea este propunerea minstrului Tudorel Toader pentru funcţia de şef al DNA, a anunţat, joi, 
Ministerul Justiţiei. Adina Florea vine de la Parchetul Curţii de Apel Constanţa. Înainte de această funcţie, ea a 
ocupat şi scaunul de prim-procuror al Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa, dar şi pe cel de procuror 
general adjunct al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa. Ea a cerut redeschiderea dosarului în care 
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fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, a fost cercetat după ce a defilat îmbrăcat într-o uniformă cu însemne 
naziste la o prezentare de modă din Mamaia, în iulie 2009. Dosarul a fost închis pentru că ţinuta nu avea legături 
cu nazismul, însă Florea a infirmat soluţia. 
Direcţia Naţională Anticorupţie a transmis, la solicitarea MEDIAFAX, că are în lucru un dosar în care este vizată 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef DNA, în cauză fiind începută urmărirea 
penală doar cu privire la fapte. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu anunţă un proiect prin care muncitorii străini să treacă de la salariul mediu la cel minim 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, la finalul şedinţei de joi a Biroului Politic Central al ALDE, 
că partidul are în vedere depunerea unui proiect prin care muncitorii străini care vin în România să încaseze 
salariul minim, în loc de salariului mediu pe economie. 
"Azi venim cu o nouă propunere pentru muncitorii străini, ca ei să fie plătiţi cu salariul minim şi nu mediu aşa cum 
este acum. Să nu existe o obligaţie din partea angajatorilor să fie plătiţi cu salariul mediu brut, ci cu salariul 
minim", a afirmat Călin Popescu Tăriceanu, la încheierea şedinţei Biroului Politic Central al ALDE. 
Acesta a susţinut că o astfel de măsuri este necesară, "având în vedere criza majoră de muncă din economia 
românească". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European a amânat, pentru noiembrie, adoptarea rezoluţiei privind statul de drept în România 
Europarlamentarul ALDE, Norica Nicolai, a declarat, joi pentru MEDIAFAX, că Parlamentul European amânat, 
pentru prima săptămână a lunii noiembrie, adoptarea rezoluţiei privind statul de drept în România. 
"Da, s-a luat decizia. Dar rezoluţia va fi făcută în comisia LIBE, comisia de drepturi şi libertăţi. Sunt mai multe 
şedinţe ale Comisiei LIBE. Prima este luni după-amiază, dar este întâlnirea cu prezenţa lui Frans Timmermans 
(prim-vicepreşedintele Comisiei Europene - n.r.)", a afirmat eurodeputatul ALDE, Norica Nicolai, joi pentru 
MEDIAFAX. 
Întrebată de MEDIAFAX ce impact are asupra României adoptarea acestei rezoluţii, Nicolai a răspuns: "Este un 
document politic. Nu are niciun impact. Poate să conţină evaluarea asupra situaţiei statului de drept şi eventuale 
recomandări făcute României". 
Pe 3 octombrie va avea loc în plenul Parlamentul European o dezbatere pe marginea protestelor violente din 10 
august şi a statutului de drept în România, discuţie la care cutuma europeană prevede invitarea premierului ţării 
respective, în acest caz Viorica Dăncilă. 
Surse europene au precizat pentru MEDIAFAX că în a doua săptămână a lunii octombrie, preşedintele Klaus 
Iohannis va susţine un discurs despre viitorul Uniunii Europene, în plenul Parlamentului European de la Strasbourg 
e programat Iohannis să susţină un discurs. Acesta este şi motivul deciziei PE de a amâna adoptarea rezoluţiei, au 
adăugat sursele citate. 
Pe 13 septembrie, europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan anunţa că Parlamentul European va adopta o 
rezoluţie despre situaţia protestelor din 10 august din România în cea de-a doua sesiune plenară din luna 
octombrie. 
Premierul Viorica Dăncilă a efectuat, marţi şi miercuri, o vizită la Bruxelles unde s-a întâlnit şi a discutat cu liderii 
grupurilor partidelor politice din Parlamentul European Şeful Executivului a participat, miercuri la Bruxelles, la 
reuniunea grupului Alianţei Progresiste a Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul European, premierul 
discutând cu aceştia despre protestele din 10 august şi reforma în domeniul justiţiei în România, potrivit 
Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Numărul de localităţi scade uşor. Situaţia FOCARELOR de pestă porcină cu trei luni înainte de Crăciun - 
statistici OFICIALE 
Numărul de localităţi afectate de pesta porcină africană scade uşor, potrivit statisticilor ANSVSA. La data de 27 
septembrie, cu circa trei luni înainte de Crăciun, pesta porcină africană (PPA) era semnalată în 223 de localităţi din 
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13 judeţe, cu 952 de focare, dintre care 15 în exploataţii comerciale, a anunţat Autoritatea Naţională Sanitar-
Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA). 
De asemenea, PPA exista la 72 de mistreţi, iar în total au fost eliminaţi 323.754 de porci afectaţi de boală, se 
menţionează într-un comunicat de presă al ANSVSA, transmis joi seara. 
Comparativ, la data de 19 septembrie, PPA era semnalată în 227 localităţi din 13 judeţe, cu un număr total de 927 
de focare şi 62 de cazuri la mistreţi, iar, la nivel naţional, 311.869 de porci fuseseră sacrificaţi. 
Până la data de 27 septembrie, au fost stinse cinci focare în judeţul Satu Mare, unde nu a mai fost înregistrat 
vreun focar din data de 31 august 2018. În plus, în judeţul Bihor nu au mai fost înregistrate noi focare de PPA, din 
data de 8 august 2018, iar în judeţul Tulcea, unitatea de procesare a cărnii aparţinând societăţii S.C. Carniprod SRL 
şi-a reluat activitatea, în data de 14 august 2018. 
„Aceste rezultate au fost posibile datorită aplicării operative şi eficiente a complexului de măsuri zoosanitare de 
combatere a pestei porcine africane (PPA) şi a cetăţenilor, care au înţeles să sprijine autorităţile în aplicarea 
acţiunilor necesare”, arată comunicatul de presă al ANSVSA. 
Detaliat, situaţia evoluţiei focarelor de PPA se prezintă astfel: 
- Judeţul Satu-Mare – 7 focare în gospodăriile populaţiei şi 10 cazuri la mistreţi; 
- Judeţul Bihor – 28 de focare în gospodăriile populaţiei şi 1 caz la mistreţ; 
- Judeţul Sălaj – 4 cazuri la mistreţi; 
- Judeţul Tulcea – 561 de focare (dintre care 5 focare la exploataţii comerciale şi 1 focar la o exploataţie de tip A) 
şi 42 de cazuri la mistreţi; 
- Judeţul Brăila – 81 de focare (dintre care 8 focare la exploataţii comerciale); 
- Judeţul Constanţa – 76 de focare în gospodăriile populaţiei şi 2 cazuri la mistreţi; 
- Judeţul Ialomiţa – 119 de focare în gospodăriile populaţiei şi 3 cazuri la mistreţi; 
- Judeţul Galaţi – 12 focare în gospodăriile populaţiei şi 1 caz la mistreţ; 
- Judeţul Ilfov – 9 focare în gospodăriile populaţiei; 
- Judeţul Călăraşi – 52 de focare (dintre care 1 focar la o exploataţie comercială) şi 8 cazuri la mistreţ; 
- Judeţul Buzău – 3 focare în gospodăriile populaţiei; 
- Judeţul Giurgiu – 3 focare în gospodăria populaţiei şi 1 caz la mistreţ; 
- Judeţul Dâmboviţa – 1 focar în gospodăria populaţiei. 
Prezenţei virusului PPA în ţara noastră a fost semnalată prima oară la 31 iulie 2017, în judeţul Satu-Mare. Evoluţia 
bolii este în permanentă monitorizată, prin examene clinice şi de laborator, iar zilnic se analizează situaţia 
existentă, se aplică măsuri şi se întreprind acţiuni în funcţie de circumstanţe. 
„Acţiunile autorităţilor sunt conjugate şi întreprinse pentru a gestiona eficient focarele de boală, pentru a le 
lichida cât mai rapid şi pentru a împiedica răspândirea bolii. Orice suspiciune de boală trebuie anunţată imediat 
medicului veterinar sau DSVSA judeţeană. Toate animalele suspecte trebuie sacrificate şi neutralizate, iar 
proprietarii vor fi despăgubiţi de către stat, în condiţiile prevăzute de legislaţie. Facem precizarea că pesta porcină 
africană nu afectează oamenii, neexistând nici cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest virus având, 
însă, impact la nivel social din punct de vedere economic”, au mai anunţat reprezentanţii ANSVSA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Specialistii UE vin in control referitor la pesta porcina, iar ANSVSA da ordine de acoperire cu... hartii. De doi 
ani nu am facut ce zice CE 
Peste doar trei saptamani, specialisti de la Bruxelles vin in tara noastra ca sa verifice daca autoritatile au respectat 
intocmai - asa cum s-au angajat - recomandarile Comisiei Europene (CE) privind combaterea pestei porcine 
africane (PPA). 
Ca sa dea bine la controlul care se apropie, ANSVSA se acopera cu hartii. Din pacate, indiferent ce-ar face acum, in 
pripa, pe ultima suta de metri, autoritatile au putine sanse sa ascunda de ochii expertilor europeni faptul ca, in loc 
sa procedeze asa cum le-a cerut CE in lupta cu pesta, au actionat tocmai pe dos, iar boala le-a scapat cu totul de 
sub control. 
Tara noastra participa, inca din 2015, la un program multianual european de combatere a PPA, finantat in 
proportie de 75% de UE. In cadrul acestui program, Romania s-a angajat sa cheltuiasca banii europeni primiti, 
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impreuna cu o contributie proprie, ca sa previna pesta, astfel incat aceasta sa nu se raspandeasca si sa nu ajunga 
vreodata sa le creeze oamenilor pagube impovaratoare. 
In cadrul aceluiasi program european, tara noastra poate primi de la UE bani pentru a-i despagubi pe unii dintre 
romanii ramasi fara animale, din cauza raspandirii PPA. Spre exemplu, pentru 2018, Romania primeste, in cadrul 
programului, de la CE, nu mai putin de 1.152.138 de euro pentru a lupta cu pesta, parte din bani putand fi folositi 
pentru plata de despagubiri. 
Pentru a se convinge, insa, ca Romania chiar cheltuieste cu folos toti acesti bani, CE nu se multumeste sa ia de 
bun cuvantul autoritatilor de la Bucuresti. In schimb, trimite anual in tara noastra o echipa de specialisti europeni 
din cadrul DG Sante, care sa stabileasca daca autoritatile de la noi si-au respectat angajamentele luate in fata 
Bruxelles-ului si daca au eficientizat, intr-adevar, sistemul national de lupta cu PPA. 
Iar in functie de modul in care Romania a urmat recomandarile DG Sante, CE isi poate da seama daca tara noastra 
isi ia sau nu in serios rolul in cadrul programului european si daca merita sa mai primeasca bani si in anii urmatori. 
Problema este ca pana acum - in urma misiunilor de audit din 2016 si 2017 - specialistii europeni au concluzionat 
ca, desi autoritatile romane nu sunt pregatite sa tina piept unei epidemii de PPA, nici nu se prea grabesc sa ia 
masurile necesare pentru a-si rezolva problemele. 
Recomandari ale CE pe care autoritatile romane nu le-au respectat 
Spre exemplu, in raportul de audit din 2016, aflat in posesia Ziare.com, se arata ca institutiile din Romania nu 
colaboreaza suficient pentru a preveni raspandirea PPA. In plus, monitorizarea pasiva - o forma de baza a luptei cu 
boala - "este ineficienta", din cauza ca statul nu-i motiveaza pe oameni sa recolteze si sa duca la laborator probe 
pentru depistarea PPA la mistreti, care sunt principalii purtatori ai bolii, in mediul salbatic. 
In plus, se mai arata in raportul de audit, "scopul gestionarii populatiei de mistreti din Romania este acela de a 
pastra populatia de mistreti la un nivel ridicat, iar nu acela de a scadea populatia, pentru a ingreuna difuzarea 
bolii". 
In cadrul aceluiasi raport, specialistii UE recomanda o mai buna colaborare intre ANSVSA si Ministerul Apelor si 
Padurilor, in vederea prevenirii aparitiei PPA si a impiedicarii raspandirii ei. 
De asemenea, CE le spune clar autoritatilor romane: 
"veti avea reactualizate in baza de date exploatatiile cu suine (porci - n.red.) si numarul suinelor, veti dispune 
identificarea tuturor suinelor" salbatice si domestice. 
Puteti citi integral concluziile raportul de audit al DG Sante cu privire la modul in care Romania ar trebui sa se 
pregateasca pentru o epidemie de PPA, intr-o nota de serviciu a ANSVSA, aflata in posesia Ziare.com, aici: 
 
Concluziile auditului privind masurile impotriva PPA in Romania 2016 
In iulie 2017, la Satu Mare apare primul focar de pesta porcina africana, pe care autoritatile au reusit sa-l stinga. 
Dar, potrivit raportului din 2017 al DG Sante - despre care Ziare.com v-a relatat deja pe larg - acel caz fusese unul 
izolat, iar faptul ca autoritatile au reusit sa il administreze nu demonstreaza ca sunt gata sa faca fata unei 
epidemii. 
Motivul: autoritatile romane nu urmasera toate recomandarile formulate de DG Sante, in 2016. Mai mult chiar, la 
anumite capitole nici macar nu se straduisera sa faca ce ne indicasera europenii. 
Spre exemplu, problema monitorizarii deplasarii porcilor din gospodariile populatiei nu fusese rezolvata. Medicii 
veterinari ii inregistrau, in timpul controalelor de primavara, dar "absenta evidentelor precum registrul 
exploatatiei, coordonatele geografice si rubrica pentru informatii sanitare, impreuna cu numarul mare de porci din 
exploatatiile nonprofesionale inregistrati intr-o 'exploatatie virtuala' (si anume, cu destinatie necunoscuta) vor 
slabi considerabil trasarea (supravegherea deplasarii si inregistrarea la noul loc de crestere - n.red.) a porcilor si 
limitarea raspandirii bolii in cazul izbucnirii unui focar". 
In plus, autoritatile nici macar nu dadusera semne ca ar avea vreun interes sa reduca numarul de mistreti, asa 
cum ceruse DG Sante, in mod clar, in 2016. 
"Contractele existente intre Ministerul Apelor si Padurilor si administratorii terenurilor de vanatoare contribuie la o 
crestere de la an la an a populatiei 
de mistreti, fara dovada existentei unor acorduri in vigoare intre Ministerul 
Apelor si Padurilor si ANSVSA pentru a inversa aceasta tendinta. 
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Aceasta populatie in crestere va favoriza raspandirea pestei porcine africane si va crea dificultati in eliminarea si 
combaterea sa in cazul in care aceasta ar patrunde in Romania (...) Programul actual de supraveghere a 
mistretilor, in special supravegherea pasiva de slaba calitate, nu ofera garantie ca pesta porcina africana ar fi 
depistata intr-un stadiu timpuriu dupa introducere", se arata in raportul de audit al DG Sante realizat in Romania, 
in 2017. 
Practic, atat raportul DG Sante din 2016, cat si cel din 2017 subliniaza faptul ca, la nivelul gospodariilor, modalitati 
eficiente de a impiedica raspandirea PPA aproape ca nu exista, in Romania. Iar autoritatile care trebuiau sa 
rezolve problema n-o facusera. 
Puteti citi integral raportul de audit al DG Sante cu privire la modul in care Romania ar trebui sa se pregateasca 
pentru o epidemie de PPA aici: 
 
Raport cu recomandari al CE privind administrarea raspandirii pestei porcine in Romania 
Specialistii europeni vin peste doar 3 saptamani. Ce explicatii le vor da autoritatile romane? 
Ca sa poata trece cu bine de controlul DG Sante din perioada 17-25 octombrie 2018, ANSVSA le cere angajatilor 
sai - printr-o nota de serviciu aflata in posesia Ziare.com - sa pregateasca teancuri de acte si sa fie pe receptie, 
pentru a afla din timp cand si unde vor face verificari auditorii europeni. 
Cu toate ca anumite pregatiri sunt, fara indoiala, necesare pentru un asemenea audit, documentul da impresia ca 
autoritatile romane ar pregati un soi de regie in vederea vizitei specialistilor DG Sante. 
Nota de serviciu o puteti citi integral aici: 
 
Nota de serviciu ANSVSA pentru pregatirea auditului DG Sante privind pesta 
Intrebarea este: cum va reusi ANSVSA - chiar avand pregatite toate aceste documente si cunoscand din timp 
traseul pe care il vor urma auditorii europeni - sa explice pentru DG Sante de ce Romania nu a respectat 
recomandarile europenilor de combatere a PPA. 
Spre exemplu, desi raporatele DG Sante indicau faptul ca exista un risc destul de insemnat ca porcii din gospodarii 
sa transmita pesta, ANSVSA a anulat, in mod inexplicabil, in acest an, controalele de primavara, pe care medicii 
veterinari le fac in gospodariile populatiei. 
In acest fel, Autoritatea a pierdut orice sansa de a sti cati porci cresc gospodarii, dar si unde si in ce conditii sunt 
acestia transportati. Or, acestea sunt tocmai informatiile de baza de care autoritatile aveau nevoie pentru a stabili 
o strategie pentru impiedicarea raspandirii pestei. 
Mai mult chiar, potrivit surselor Ziare.com, ANSVSA nu a publicat nici macar procedura care sa le permita 
veterinarilor sa demareze controalele de toamna. Chiar daca aceste controale ar incepe maine, ele n-ar putea 
dura, oricum, mai mult de o luna. Iar asta inseamna ca medicii ar trebui sa faca, in octombrie, toata treaba pe 
care, in anii trecuti, o faceau in perioada februarie-mai. 
O astfel de actiune ar putea ajuta autoritatile sa afle cati porci cresc acum gospodarii, in cotete. Dar cati porci au 
avut, de fapt, oamenii din judetele afectate de PPA, cati au taiat fara sa-i afle nimeni, cat din carnea lor - posibil 
infestata cu virusul mortal - au dus pe la rude, prin alte zone ale tarii, nu va mai putea afla nimeni, niciodata. 
Ramane de vazut, de asemenea, in ce fel vor explica autoritatile romane faptul ca nu au rarit, la timp, populatia 
de mistreti. Cadrul legal pentru a-i stimula pe vanatori sa identifice animalele suspecte de PPA a fost creat abia la 
jumatatea lunii iulie, prin modificarea HG 830/2016. 
Problema este ca - asa cum Ziare.com v-a informat deja - CE a incurajat rarirea mistretilor inainte de izbucnirea 
epidemiei. Planurile Romaniei de a vana pana la exterminarea din natura - in plina epidemie de PPA - a mistretilor 
si animalelor si pasarilor de prada contravine recomandarilor UE si a trezit indignarea organizatiilor de mediu. 
Mai mult chiar, vanatori cu experienta sustin ca nici macar nu e posibila rarirea fortata a populatiei de mistreti pe 
care statul o pregateste pentru a arata ca a luat, totusi, niste masuri penru a opri raspandirea pestei in Romania. 
Ziare.com a solicitat in scris ANSVA, inca de pe 31.07.2018, informatii cu privire la modul in care institutia s-a 
conformat recomandarilor primite de la DG Sante, in urma auditului din 2017. Pana astazi, n-am primit inca niciun 
raspuns. 
Intrebarea este ce se va intampla daca, pentru al treilea an consecutiv, DG Sante va constata ca autoritatile 
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romane n-au luat suficiente masuri pentru prevenirea raspandirii pestei. Va mai primi Romania sau nu bani 
europeni pentru plata de despagubiri si pentru a finanta lupta cu boala? Ramane sa vedem... 
(Sursa: ziare.com) 
 

 DECIZIE a Curţii Constituţionale: Încă un articol din Codul Penal este desfiinţat 
În ziua de 27 septembrie 2018, Plenul Curții Constituționale a luat în dezbatere excepţia de neconstituţionalitate a 
dispozițiilor art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal. 
Dispozițiile criticate au următorul conținut: „În cazul săvârşirii a două infracţiuni, dintre care una în timpul 
minorităţii şi una după majorat, pentru infracţiunea comisă în timpul minorităţii se ia o măsură educativă, iar 
pentru infracţiunea săvârşită după majorat se stabileşte o pedeapsă, după care: [...] b) dacă măsura educativă 
este privativă de libertate, iar pedeapsa este închisoarea, se aplică pedeapsa închisorii, care se majorează cu o 
durată egală cu cel puţin o pătrime din durata măsurii educative ori din restul rămas neexecutat din aceasta la 
data săvârşirii infracţiunii comise după majorat;” 
În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a admis excepția de 
neconstituționalitate a dispozițiilor art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal și a constatat că sintagma „cel puțin” 
din cuprinsul acestora este neconstituțională. 
În motivarea soluției de admitere pronunțate, Curtea a reținut că dispozițiile art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal 
încalcă principiul egalității în drepturi și libertatea individuală, prevăzute la art.16 și art.23 din Constituție. În acest 
sens, sa reținut că textul criticat prevede, în privința persoanelor majore, care au săvârșit o infracțiune ulterior 
împlinirii vârstei majoratului și o infracțiune în timpul minorității, un regim sancționator al concursului de 
infracțiuni care poate fi mai sever decât cel reglementat în privința persoanelor majore care au săvârșit infracțiuni 
după împlinirea majoratului. 
Decizia este definitivă și general obligatorie și se comunică celor două Camere ale Parlamentului, Guvernului şi 
instanței de judecată care a sesizat Curtea Constituțională. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 MOTIVAREA Curţii Constituţionale privind admiterea sesizării în cazul Coman-Hamilton: Relaţia unui cuplu 
format din persoane de acelaşi sex intră în sfera noţiunii "viaţă de familie" 
Relaţia pe care o are un cuplu format din persoane de acelaşi sex intră în sfera noţiunilor de "viaţă privată" şi 
"viaţă de familie", se arată în motivarea Curţii Constituţionale care a admis, pe 18 iulie, sesizarea legată de 
excepţia de neconstituţionalitate din Codul Civil, în cazul Coman-Hamilton. 
"Aplicând cele dispuse de instanţa europeană în interpretarea normelor europene, Curtea Constituţională 
constată că relaţia pe care o are un cuplu format din persoane de acelaşi sex intră în sfera noţiunii de „viaţă 
privată”, precum şi a noţiunii de „viaţă de familie”, asemenea relaţiei stabilite într-un cuplu heterosexual, fapt ce 
determină incidenţa protecţiei dreptului fundamental la viaţă privată şi de familie, garantat de art.7 din Carta 
drepturilor fundamentale ale Uniunii Europene, de art.8 din Convenţia europeană pentru apărarea drepturilor 
omului şi a libertăţilor fundamentale şi de art.26 din Constituţia României. Bucurându-se de dreptul la viaţă 
privată şi de familie, persoanele de acelaşi sex, care formează cupluri stabile, au dreptul de a-şi exprima 
personalitatea în interiorul acestor relaţii şi de a beneficia, în timp şi prin mijloacele prevăzute de lege, de o 
recunoaştere legală şi judiciară a drepturilor şi îndatoririlor corespunzătoare", explică CCR în motivarea publicată 
pe site-ul instituţiei. 
Astfel, judecătorii Curţii Constituţionale au admis excepţia de neconstituţionalitate referitoare la art 277 alin (2) 
din Codul civil conform cărora "căsătoriile dintre persoane de acelaşi sex încheiate sau contractate în străinătate 
fie de cetăţeni români, fie de cetăţeni străini nu sunt recunoscute în România". 
Curtea mai precizează că prevederile acelui alineat al Codulu Civil nu poate constitui temeiul pentru autorităţile 
competente ale statului român de a refuza acordarea dreptului de şedere, pe teritoriul României, "soţului – 
resortisant al unui stat membru al Uniunii Europene şi/sau a unui stat terţ, persoană de acelaşi sex, care este legat 
printr-o căsătorie, legal încheiată pe teritoriul unui stat membru al Uniunii Europene, cu un cetăţean român, cu 
domiciliul ori reşedinţa în România, sau cetăţean al unui stat membru al Uniunii Europene, care are dreptul de 
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rezidenţă în România, pentru motivul că dreptul intern român nu prevede/recunoaşte căsătoria între persoane de 
acelaşi sex", potrivit sursei citate. 
Prin urmare, CCR a admis excepţia de neconstituţionalitate şi a constatat că dispoziţiile art.277 alin.(2) şi (4) din 
Codul civil sunt constituţionale "în măsura în care permit acordarea dreptului de şedere pe teritoriul statului 
român, în condiţiile stipulate de dreptul european, soţilor - cetăţeni ai statelor membre ale Uniunii Europene 
şi/sau cetăţeni ai statelor terţe – din căsătoriile dintre persoane de acelaşi sex, încheiate sau contractate într-un 
stat membru al Uniunii Europene", se arată în motivare. 
Pe 18 iulie, CCR a admis sesizarea legată de excepţia de neconstituţionalitate din Codul Civil, în cazul Coman-
Hamilton, în sensul că persoanele de acelaşi sex căsătorite au drept de liberală circulaţie şi locuire în România, 
însă plenul Curţii nu s-a pronunţat pe recunoaşterea căsătoriei celor doi. 
Curtea de Justiţie a Uniunii Europene a decis, la începutul lunii iunie, că statele membre nu pot împiedica 
libertatea de şedere a unui cetăţean al UE prin refuzul de a acorda soţului său de acelaşi sex, cetăţean al unei ţări 
non-UE, un drept de şedere derivat pe teritoriul lor. 
Pe 29 noiembrie 2016, judecătorii CCR suspendaseră dezbaterile, pentru a cere un punct de vedere de la Curtea 
de Justiţie a Uniunii Europene. 
Excepţia de neconstituţionalitate a fost dezbătută prima dată pe 20 iulie la Curtea Constituţională, argumentele 
principale invocate de cei care au ridicat excepţia fiind recunoaşterea dreptului fundamental la viaţa privată. 
Preşedintele Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) a pledat atunci în favoarea 
recunoaşterii căsătoriei. 
În anul 2002, Adrian Coman şi Clai Hamilton s-au cunoscut la New York şi au format un cuplu stabil timp de opt 
ani. În 2009, Adrian a plecat din New York pentru a lucra la Parlamentul European, în Bruxelles. Un an mai târziu, 
cei doi au decis să se căsătorească în Belgia. În 2012, Adrian Coman şi-a încheiat contractul la Parlamentul 
European şi a început să îşi caute de lucru în Belgia şi Statele Unite, luând în calcul şi varianta de a veni în 
România, unde avea părinţi, rude şi prieteni. A mers la Consulatul României din Bruxelles pentru a transcrie 
certificatul de căsătorie, lucru necesar pentru a cere rezinţa în România pentru partenerul său. 
Adrian Coman, Clai Hamilton şi Asociaţia ACCEPT au fost audiaţi de Marea Cameră a CJUE pentru stabilirea 
definiţiei termenului „soţi” în legislaţia europeană privind libera circulaţie pe teritoriul UE în data de 21 noiembrie 
2017. Cazul a ajuns pe masa judecătorilor europeni după ce opinia lor a fost solicitată de Curtea Constituţională a 
României, pentru a stabili dacă articolele din Codul Civil care interzic recunoaşterea căsătoriilor gay încheiate în 
afara României sunt constituţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şefii Jandarmeriei Cătălin Sindile şi Sebastian Cucoş au refuzat audierea la Parchetul General 
Şeful Jandarmeriei, Cătălin Sindile, şi adjunctul acestuia, Sebastian Cucoş, s-au prezentat, joi, la Parchetul General, 
în dosarul violenţelor de la mitingul din 10 august din Piaţa Victoriei. Ordinul de intervenţie "se bucură de 
prezumţia de legalitate" şi "doar o hotărâre judecătorească sau o soluţie a procurorului poate răsturna această 
prezumţie", a declarat un avocat. 
Joi dimineaţă, şeful Jandarmeriei Române, Cătălin Sindile, s-a prezentat la Parchetul General, în dosarul 
violenţelor din 10 august. El a petrecut scurt timp în sediul instituţiei, iar la ieşire un avocat a spus că vor face 
declaraţii mai târziu în cursul zilei de joi. 
Ulterior, la sediul Parchetului s-a prezentat şi adjunctul acestuia, Sebastian Cucoş, acesta fiind huiduit de unele 
persoane aflate în zonă. 
Ulterior, un avocat care l-a însoţit a declarat că ordinul de intervenţie a jandarmilor se bucură de "prezumţia de 
legalitate". 
"Potrivit legii, acest ordin, de la momentul emiterii şi până la pronunţarea unei hotărâri judecătoreşti ori a unei 
soluţii pe care o va adopta procurorul - nu ştim care va fi finalul acestui dosar - acest ordin se bucură de prezumţia 
de legalitate. Doar o hotărâre judecătorească sau o soluţie a procurorului poate răsturna această prezumţie. (...) 
În momentul de faţă se desfăşoară o cercetare cu privire la această situaţie de fapt pe care v-au comunicat-o 
procurorii, aia nu este o soluţie şi nu este o hotărâre judecătorească, motiv pentru care revin: planează o îndoială 
asupra legalităţii această cercetare, în nicun caz nu hotărăşte dacă acel ordin a fost sau nu legal", a spus avocatul. 
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De asemenea, avocatul a afirmat că nu va comunica aspecte legate de dosar. 
"Chestiuni legate din dosar nu le vom comunica, întrucât această procedură trebuie să se desfăşoare potrivit 
normelor legale. Ce ţine de procedura în desfăşurare nu vă putem comunica nimic, nici cu privire la modalitatea în 
care înţelege să se apere clientul meu, nici cu privire la eventuale înscrisuri pe care le depunem", a spus acesta. 

 
Actualizare 11:00. Confirmare: Deși a venit însoţit de avocat, șeful Jandarmeriei nu a vrut să facă declaraţii. 
Actualizare 09:40. Ionuț Sindile a plecat de la Parchetul General după aproximativ 15 minute. Șeful Jandarmeriei 
Române cel mai probabil nu a făcut declarații în dosarul violențelor din 10 august. El a precizat însă că va da mai 
multe informații mai târziu. 
Șebastian Cucoș este, de asemenea, așteptat la Parchetul General în cursul zilei de astăzi. 

 
Șeful Jandarmeriei Naționale a ajuns la Parchetul General, joi,  în jurul orei 9:00. El a precizat că mai sunt lucruri 
de lămurit în acest dosarul violențelor din seara de 10 august, dosar în care sunt puse sub acuzare patru 
persoane: șeful Jandarmeriei Naționale - Ionuț Sindile, adjunctul acestuia - Sebastian Cucoș, coordonatorul 
acțiunii - Laurențiu Cazan, dar și secretarul de stat în MAI - Dan Mihai Chirică. 
Procurorii militari spun că atât Sebastian Cucoș, dar și Ionuț Sindile au participat nelegal la coordonarea acțiunii și 
au ajutat la punerea în acțiune intervenția brutală a jandarmilor în seara de 10 august. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 O treime din populaţia României nu este conectată la sistemul public de alimentare cu apă 
Populaţia deservită de sistemul public de alimentare cu apă a reprezentat 67,5% din populaţia rezidentă a 
României în anul 2017, în mediul urban 96,9% din populaţie fiind conectată la sistemul public, iar în mediul rural 
33,5%, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică remise vineri AGERPRES 
În anul 2017, populaţia deservită de sistemul public de alimentare cu apă a fost de 13,229 milioane persoane. În 
mediul urban, s-au înregistrat 10,191 milioane persoane conectate la sistemul public de alimentare cu apă, 
reprezentând 96,9% din populaţia rezidentă urbană, iar în mediul rural 3,038 milioane persoane, reprezentând 
33,5% din populaţia rezidentă rurală a ţării. 
La nivelul regiunilor de dezvoltare, ponderea cea mai mare a populaţiei deservite de sistemul public de 
alimentare cu apă, în total populaţie rezidentă, s-a înregistrat în regiunea Bucureşti-Ilfov (83,4%), urmată de 
regiunea Sud-Est (77,8%). Gradul cel mai redus de racordare s-a înregistrat în regiunea Nord-Est (47,4%), urmată 
de regiunea Sud-Vest Oltenia (55,6%). 
Volumul de apă distribuit anul trecut a fost de 1,125 miliarde metri cubi, cu circa 94,801 milioane m3 mai mare 
decât în anul 2016. Cea mai mare cantitate de apă distribuită a fost către populaţie, respectiv 519,723 milioane 
m3. 
Cele mai mari cantităţi de apă distribuită s-au înregistrat în bazinele hidrografice Buzău-Ialomiţa (20,7%), 
respectiv Argeş-Vedea (20,6%).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ARPIM atrage atenţia asupra preţurilor greşite la medicamente din draftul CANAMED publicat pe site-ul 
Ministerului Sănătăţii 
Asociaţia Română a Producătorilor Internaţionali de Medicamente (ARPIM) atrage atenţia că în draftul de 
CANAMED şi de Catalog public privind preţurile la medicamente sunt foarte multe produse la care preţurile sunt 
greşite sau produse care nu se regăsesc. 
Ministerul Sănătăţii doreşte să realizeze o corecţie a preţurilor din CANAMED, respectiv Catalogul naţional al 
preţurilor autorizate de punere pe piaţă în România, context în care joi a organizat o dezbatere asupra unui 
proiect de ordin pentru aprobarea preţurilor maximale ale medicamentelor de uz uman, la care au participat 
reprezentanţii mai multor firme producătoare de medicamente. 
Reprezentantul ARPIM la dezbaterea MS, Iulius Holban, a susţinut că există mai multe greşeli în proiectul de act 
normativ. 
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"O observaţie e legată de faptul că, aşa cum a apărut în draftul de CANAMED şi de Catalog public, sunt foarte 
multe produse la care preţurile sunt greşite sau sunt multe produse care nu se regăsesc, lipsesc din aceste 
cataloage de preţuri şi urmează ca ministerul să găsească fie dosarele pe care nu le-a găsit iniţial sau să 
recalculeze pe baza dosarelor ce au fost redepuse aşa cum a solicitat MS, până pe data de 25 septembrie", a 
declarat reprezentantul ARPIM. 
O altă nemulţumire a ARPIM este legată de faptul că în proiectul de act normativ apar 10 zile în care se poate 
contesta preţul medicamentelor, în ordinul iniţial fiind 30 de zile. 
"A contesta un preţ înseamnă că noi depunem spre aprobare un preţ - exemplu 10 lei - şi ministerul răspunde cu 
un alt preţ - 9 lei, atunci va exista o perioadă în care cele două părţi trebuie să ajungă la un numitor comun, fie 
iese acel 10 lei, fie cel de 9 lei. Zece zile ca noi să reacţionăm şi să soluţionăm situaţia şi noi şi ei este destul de 
puţin timp. Ca şi timp total vor fi cele 20 de zile, pentru că noi vom respinge propunerea lor de preţ în zece zile, iar 
ei la rândul lor vor avea posibilitatea să analizeze contestaţia noastră şi după ce vin cu alte informaţii către noi în 
următoarele zece zile să se soluţioneze acest diferendum între părţi", a explicat Iulius Holban. 
 
El a precizat că noile preţuri, aşa cum apare în proiectul de act normativ, vor intra în vigoare de la 1 ianuarie 
2019. 
"Noi am ridicat de foarte multe ori problema că în România trebuie să se calculeze preţul cel mai mic din Europa, 
ceea ce implică anumite probleme în piaţă, lipsa de cele mai multe ori a produselor pentru pacienţi, de aceea în 
acest moment ministerul este deschis să discute şi să găsească o nouă metodologie de preţuri", a spus Holban. 
În context, secretarul de stat în MS Octavian Alexandrescu, prezent la dezbatere, a subliniat că autorităţile 
caută soluţii pentru noua metodologie de calcul al preţului la medicamente, astfel încât acestea să nu dispară 
de pe piaţă, iar pacienţii să aibă acces la tratament. 
Ultima corecţie a preţurilor la medicamente s-a făcut în anul 2015, iar în ultimii zece ani s-au corectat preţurile la 
medicamente de două ori, în condiţiile în care legislaţia în vigoare prevede o corectare a preţurilor în fiecare an. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sistemul PREVENT a împiedicat semnarea, în conflict de interese, a zeci de contracte. Valoarea: 500 de 
milioane 
Instrumentul utilizat de ANI a intrat în funcţiune la mijlocul lunii iunie 2017 şi a analizat circa 100.000 de proceduri 
de achiziţie publică care totalizează aproximativ 72 de miliarde de lei, potrivit secretarului general al Agenţiei 
Naţionale de Integritate, Silviu Popa, citat de Agerpres. 
"Până în prezent, PREVENT-ul a emis 57 de avertismente de integritate, potenţiale conflicte de interese, din care 
în 55 de cazuri şeful autorităţii contractante a respectat avertismentul de integritate, eliminând cauza de conflict 
de interes. Altfel spus, putem deduce că 55 de contracte în valoare totală de jumătate de miliard de lei ar fi fost 
semnate în conflict de interese, în lipsa acestui sistem", a declarat Popa, marţi, la dezbaterea "Identificarea 
timpurie a conflictelor de interese şi a incompatibilităţilor. Prima evaluare a sistemului PREVENT pentru 
prevenirea conflictelor de interese în achiziţii publice", organizată de Institutul pentru Politici Publice. 
Silviu Popa a prezentat sistemul PREVENT, care a intrat în funcţiune la mijlocul lunii iunie 2017 şi a analizat circa 
100.000 de proceduri de achiziţie publică care totalizează aproximativ 72 de miliarde de lei. 
"Sistemul PREVENT îşi propune să monitorizeze, să fie un ochi critic, asupra tuturor procedurilor de achiziţie 
publică care trec prin sistemul electronic de achiziţii publice, noul SICAP, şi de a identifica potenţiale conflicte de 
interese în procedura de achiziţie publică înainte de semnarea contractului. Pentru a afla cum operează acest 
sistem, v-aş spune că, în primul an de funcţionare, a analizat undeva la 100.000 de proceduri de achiziţie publică, 
din care 8% reprezintă achiziţii cu fonduri europene. Toate aceste achiziţii publice asupra cărora PREVENT a 
aruncat acest ochi critic totalizează 72 de miliarde de lei", a precizat Popa, citat de Agerpres. 
Potrivit acestuia, sistemul românesc a reuşit într-un termen relativ scurt, într-un deceniu, să atingă anumite 
standarde de integritate. 
"Şi a fost un sistem care şi-a propus iniţial să acorde o mai mare atenţie părţii de sancţiune şi care acum doreşte 
să-şi întărească şi partea de prevenire. Întreaga politică anticorupţie a statului, întreaga politică de prevenire 
exprimată, în primul rând, prin Strategia Naţională Anticorupţie, presupune un singur lucru: descentralizarea 
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eforturilor. Trecerea focusului de la combatere către prevenire. Trecerea focusului de la instituţiile centrale care 
luptă cu corupţia la o descentralizare a acestor eforturi, la o trecere a lor astfel încât să devină apanajul fiecărei 
instituţii", a afirmat secretarul general ANI. 
La dezbaterea moderată de Adrian Moraru, directorul Institutului pentru Politici Publice, au mai participat Roland 
Python, directorul Biroului Elveţian pentru Contribuţie, Luca Ciubotaru, consultant IPP.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ana Birchall - în SUA; a discutat cu Wess Mitchell despre promovarea candidaturii României la OCDE 
Vicepremierul Ana Birchall, aflată în vizită în Statele Unite ale Americii, a discutat cu Wess Mitchell, asistentul 
pentru afaceri europene şi eurasiatice al secretarului de stat al SUA, despre promovarea candidaturii României la 
Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică (OCDE). 
Potrivit unui comunicat publicat pe site-ul vicepremierului român, Ana Birchall a avut joi o serie de întrevederi cu 
înalţi oficiali ai administraţiei americane, în marja vizitei de lucru pe care a întreprins-o în SUA, printre care cu 
Wess Mitchell şi Wilbur Ross, secretarul Comerţului al SUA. 
În cadrul întrevederii cu Wess Mitchell au fost discutate teme precum aprofundarea relaţiei România - SUA în 
contextul reuniunii anuale a Dialogului Strategic (care a avut loc în iunie, la Bucureşti), substanţializarea implicării 
economice a SUA în regiunea central şi est-europeană şi în regiunea extinsă a Mării Negre în contextul recentului 
Summit al Iniţiativei celor Trei Mări desfăşurat la Bucureşti şi promovarea candidaturii României la OCDE. 
"Wess Mitchell este un prieten al României şi un foarte bun cunoscător al realităţilor geopolitice din regiunea 
noastră, în condiţiile în care domnia sa este cofondator şi fost preşedinte şi CEO al CEPA din 2009 până în 2017. 
Am subliniat în cadrul discuţiei că reuniunea anuală a Dialogului Strategic de la Bucureşti a generat o viziune clară 
asupra principalelor direcţii şi acţiuni de cooperare româno-americane, la nivel bilateral şi regional, pentru 
perioada următoare, în direcţia consolidării Parteneriatului strategic dintre România şi SUA", a rezumat 
vicepremierul român discuţiile avute în contextul întrevederii cu Wess Mitchell. 
Totodată, Ana Birchall a precizat că a reiterat aprecierea Guvernului României pentru sprijinul şi implicarea SUA în 
Iniţiativa Trei Mări. 
"Suntem interesaţi să continuăm colaborarea strânsă cu SUA pentru a exploata pe deplin potenţialul Iniţiativei 
şi pentru a stimula prezenţa economică a SUA în regiune, alături de dimensiunea de securitate, precum şi de a 
susţine în continuare agenda transatlantică. Nu în ultimul rând, i-am mulţumit lui Wess Mitchell pentru 
susţinerea de către SUA a candidaturii României la OCDE", a precizat Birchall. 
Conform comunicatului, în cadrul întrevederii bilaterale pe care Ana Birchall a avut-o cu secretarul american al 
Comerţului, Wilbur Ross, au fost abordate teme precum perspectivele consolidării relaţiilor economice cu SUA, 
necesitatea unui follow-up consistent la Summitul Iniţiativei celor Trei Mări de la Bucureşti şi promovarea 
candidaturii României la OCDE. 
Oficialul român a reiterat angajamentul Guvernului Dăncilă pentru promovarea unui mediu favorabil dezvoltării 
afacerilor şi atragerea cât mai multor investitori americani în domenii precum energia, IT, securitate cibernetică, 
cercetare şi inovaţie. 
"Avantajele structurale pe care ţara noastră le oferă şi perspectivele de dezvoltare economică a României, 
confirmate şi de prognozele instituţiilor internaţionale, constituie o bază solidă pentru extinderea iniţiativelor de 
cooperare şi investiţii, precum şi pentru diversificarea oportunităţilor pentru oamenii de afaceri, din SUA sau din 
alte ţări, care doresc să investească în România", a declarat Ana Birchall în cadrul întrevederii.  
(Sursa: Agerpres) 
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